
  

Protokół 

z obrad XXIV Sesji Rady Gminy Świerzno 

w dniu  30 marca 2017 roku  

 

  Posiedzenie XXIV Sesji Rady Gminy Świerzno rozpoczęło się o godzinie 14
00

.
 
 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Dariusz Mądrecki. Przywitał 

przybyłych na posiedzenie  Radnych, Wójta Gminy, Sekretarz Gminy, Sołectw Gminy 

Świerzno, Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerznie, Dyrektorów Jednostek 

Organizacyjnych, z-cę Powiatowego Komendanta Policji w Kamieniu Pomorskim Panią 

Opalińską, przedstawiciela portalu prasowego. Na 15 osobowy skład Rady w posiedzeniu 

uczestniczy 15 członków. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1  do protokołu. 

Ad.1.c. zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag i poprawek do porządku XXIV Sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek XXIV Sesji Rady Gminy.  

1. Sprawy regulaminowe: 

a)  otwarcie posiedzenia, 

b) stwierdzenie quorum,  

c) zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia, 

d) przyjęcie protokołu z XXIII  posiedzenia Rady Gminy Świerzno. 

2. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Kamieniu Pomorskim o stanie 

bezpieczeństwa na terenie Gminy Świerzno. 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

a) przyjęcie informacji Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

4. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Świerzno z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie za 2016 r. 

5.  Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 

sierpnia 2019 r.,  

b) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie  Gminy Świerzno w 2017 r., 

c) współdziałania z Gminą Golczewo w zakresie zapewnienia opieki bezdomnym 

zwierzętom, 



  

d) uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Świerzno, 

e) zmieniającą uchwałę Nr XVIII/128/2016 Rady Gminy Świerzno z dnia 14 września 2016 

roku w sprawie zatwierdzenia „Planów Odnowy Miejscowości na lata 2016-2022”, 

f) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub 

szkoleniach pożarniczych członków ochotniczej straży pożarnej.  

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie posiedzenia XXIV Sesji Rady Gminy Świerzno. 

Porządek posiedzenia XXIV Sesji Rady Gminy stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad. 1. d. przyjęcie protokołu z XXIII posiedzenia Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, iż protokół z XXIII posiedzenia Rady Gminy był 

do wglądu w biurze rady i dostępny na stronie Urzędu Gminy. 

 Przewodniczący zwrócił się  do Radnych o ewentualne uwagi do protokołu. 

Radny W. Kaproń – w protokole z XXIII posiedzenia Rady Gminy błędnie zapisane jest moje 

zapytanie odnośnie podłączenia kanalizacji ze Starzy do Stuchowo, ja nie pytałem 

o podłączenie Starzy do Stuchowa. Również jeżeli chodzi o sieć gazową, pytałem czy ta 

wartość 1.390.000 tys. zł to jest netto, pani zapisała 1.300.000 złotych. Wójt odpowiedział, że 

tak. Zapytałem również o koszt całego postępowania sądowego dotyczącego zwrotu środków 

do Urzędu Wojewódzkiego? Odpowiedział Pan, że tym się zajmuje księgowa. Pytałem Pani 

Skarbnik, ale podała mi kwotę dotyczącą obsługi prawnej czyli 3.690 zł., a nie koszty sądowe. 

Przewodniczący Rady Gminy – uwagi zostały przyjęte, ale proszę następnym razem 

wszystkie zapytania, interpelacje składać na piśmie i przedłożyć do protokołu. 

W wyniku głosowania protokół z XXIII posiedzenia  Rady Gminy został przyjęty 

jednogłośnie przez Radnych. 

Ad. 2. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Kamieniu Pomorskim o stanie 

bezpieczeństwa na terenie Gminy Świerzno. 

Przewodniczący Rady Gminy – proszę Panią Katarzynę Opalińską z-cą Powiatowego 

Komendanta Policji w Kamieniu o przedstawienie informacji na  temat bezpieczeństwa  na 

terenie Gminy Świerzno. 

Z-ca Powiatowego Komendanta Policji w Kamieniu Pani Katarzyna Opalińska – jestem 

w zastępstwie Komendanta Pana Leszka Nowaka. Komendant nie mógł sam osobiście 

uczestniczyć w Państwa posiedzeniu za co przeprasza, ale miał wyjazd służbowy. W stosunku 

do roku 2015, w 2016  przestępczość spadła na terenie Gminy Świerzno. W 2015 roku 

przestępstw na terenie Gminy Świerzno mieliśmy  61 zdarzeń, a w 2016 50 zdarzeń. Mamy 



  

spadek o 20%. Niepokojące zjawisko to przestępczość związana z pozbawieniem życia. 

W 2015 roku odnotowaliśmy 4 zdarzenia, a w 2016 r. 7 zdarzeń. Nie występują na terenie 

Gminy Świerzno rozboje, kradzieże mienia, pojazdów. Najbezpieczniejszy był grudzień tylko 

1 zdarzenie, a w kwietniu aż 6 takich zdarzeń. Jeżeli chodzi o ruch drogowy to w całym 

powiecie w wypadkach drogowych 11 osób zginęło a 44 zostały ranne. Drogi wojewódzkie 

przez Gminę Świerzno są monitorowane przez Policję. Odnotowujemy wzrost kierujących po 

spożyciu alkoholu, ale to na całym powiecie są to kierowcy samochodów i kierujący 

rowerami. W okresie letnim w 2016 roku do służby byli kierowani nie tylko policjanci 

z Komendy w Kamieniu Pomorskim, ale również ze Szczecina z Oddziałów Prewencji 

Policji, jest to tak zwana adaptacja. Jeżeli tendencja przestępczości będzie się tak 

utrzymywała, to Gmina Świerzno będzie najbezpieczniejszą Gminą w powiecie.  

Wójt Gminy Świerzno – czy na tą chwilę posiada Pani wiedzę ile pijanych rowerzystów, a ile 

pijanych kierowców pojazdów mechanicznych. 

Pani K. Opalińska – w tej chwili nie mam takiej wiedzy, a to są dane z całego Powiatu. 

Robiliśmy „Trzeźwy Poranek”, ale dane są zadawalające i kierowcy się pilnują, trzeba się 

przenieść na kontrolne wieczorne. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował z-cy Komendanta Pani Katarzynie Opalińskiej za 

przybycie i przedstawienie informacji dotyczące bezpieczeństwa na terenie Gminy Świerzno. 

Ad.3. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

Informacja Wójta Gminy Świerzno  z działalności między sesjami za okres od 3 marca  

2017 r. – do  23 marca 2017 r.  

I. Organizacyjne: 

1.  We wszystkich świetlicach wiejskich prowadzone są warsztaty twórcze dla dzieci, 

młodzieży i osób starszych, podczas tych warsztatów wykonywane są ozdoby wielkanocne. 

2. W dniu 31 marca 2017 r. odbędzie się wywóz odpadów wielkogabarytowych i zużytego 

sprzętu RTV i AGD z całego terenu Gminy. 

3. W miesiącu marcu br. zostaną przeprowadzone zebrania wiejskie w Sołectwach Gminy 

Świerzno. Pierwsze zebranie odbędzie się w Sołectwie Kaleń w dniu 27 marca 2017 r. i tak 

kolejno Jatki, Gostyń, Gostyniec, Stuchowo, Ciesław, Osiecze, Chomino i ostatnie 

w Świerznie w dniu 10 kwietnia br. 



  

4.W świetlicy wiejskiej w Stuchowie odbył się Gminny Dzień Kobiet zorganizowany przez 

Gminną Radę Seniora w Świerznie. Przybyłym Panią złożyliśmy życzenia wraz 

z Przewodniczącym Rady Gminy, przedstawicielem Gminnej Rady Seniorów oraz 

Przewodniczącym Oddziału Rejonowego Polskiego Związku Emerytów, Rencistów 

i Inwalidów w Kamieniu Pomorskim. 

5. W dniu 10 marca br. odbyło się spotkanie z Sołtysami Sołectw naszej Gminy. Z okazji 

Dnia Sołtysa, przypadającego w dniu 11 marca Wójt Gminy wszystkim sołtysom złożyliśmy 

życzenia wszelkiej pomyślności z okazji ich święta. 

6. Do dnia 30 kwietnia 2017 r. można składać wnioski na odbiór azbestu. 

II. Nieruchomości.  

1. W dniu 22.03.2017 r. podpisana została umowa notarialna dotycząca nieodpłatnego 

nabycia działki nr 17 obręb Świerzno, od Skarbu Państwa (na posterunek policji 

w Świerznie). 

2. W dniu 23.03.2017 r. podpisano umowę notarialną dotyczącą nieodpłatnego przekazania na 

rzecz  Gminy Świerzno od Agencji  Nieruchomości Rolnych w Szczecinie działek 

o numerach: 

- 91/5 ob. Chomino, 37/3 ob. Ciesław, 39/1 ob. Dąbrowa, 35/6 ob. Duniewo, 108 ob. Kaleń, 

75 ob. Krzepocin, 27/1 ob. Krzepocin, 10/7 ob. Krzemykowo, 31/53 ob. Margowo, 53/4 ob. 

Osiecze, 6/6 ob. Stuchowo, 6/53 ob. Stuchowo, 184/16 ob. Świerzno, 236/28 ob. Gostyń, 2/20 

ob. Kępica, 17/4 ob. Starza, 67/2 ob. Sulikowo. 

III. Inwestycje. 

1. Złożony został wniosek w Urzędzie Marszałkowskim wraz z dokumentacją do II etapu 

realizacji projektu „Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy 

Świerzno” – weryfikacja w toku. 

2. Przygotowywanie projektu dotyczącego „Wsparcia szkół i placówek prowadzących 

kształcenie ogólne oraz uczniów uczestniczących w kształceniu  podstawowym, 

gimnazjalnym i ponadgimnazjalnym pn.: „Szansa dla edukacji”. 

3. Bieżące utrzymanie dróg gminnych – naprawa ubytków w drogach. 

4. Tworzenie dokumentacji dot. zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Świerzno dla obszaru obejmującego teren przy 

skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 103 z drogą powiatową nr 0026Z w kierunku Chomina 

wraz z prognozą oddziaływania  na środowisko, zgodnie z poprowadzonym postępowaniem 



  

w sprawie strategicznej oceny oddziaływania na środowisko – uzupełnienie dokumentacji 

o bilans terenów przeznaczonych pod zabudowę w Gminie Świerzno, analizę zmian 

w zagospodarowaniu przestrzennym gminy. 

5. Przygotowywanie dokumentacji na rozbudowę sieci kanalizacji sanitarnej na odcinku 

Starza-Stuchowo (uzgodnienia na ZUD-e przed wydaniem pozwolenia na budowę). 

Wójt Gminy – uczestniczyłem w dwóch konferencjach Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska. Był to pożegnalna konferencja WFOŚ spod skrzydeł Marszałka Województwa 

przeszedł po skrzydła Wojewody. Konferencja odbyła się w Zalesiu koło Polic. Druga odbyła 

się w Kołobrzegu, która poświęcona przygotowaniu Gmin do planów inwestorów. Program 

przedstawię na następnej Sesji. 

Ad. 3.a przyjęcie informacji Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

W wyniku głosowania informacja Wójta Gminy Świerzno z działalności między sesjami 

stanowi została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

4. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Świerzno z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie za 2016 r. (zał . nr 4). 

Przewodniczący Rady Gminy – to sprawozdanie było analizowane na  posiedzeniach Komisji 

Stałych Rady Gminy. Czy są jeszcze jakieś zapytania odnośnie sprawozdania z realizacji 

programu współpracy Gminy Świerzno z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 

2016 r. Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu obrad. 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

Przewodniczący Rady Gminy – wszystkie  projekty uchwał dzisiaj przedstawione były 

wnikliwie analizowane na posiedzeniach Komisji Stałych Rady Gminy. 

a) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 

31 sierpnia 2017 r. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXIV/165/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie  

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe na okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 

sierpnia 2017 r. została  przyjęta przez Radnych 14 głosami za,  na 14 Radnych obecnych na 

sali (5). Salę obrad opuścił Radny Ryszard Ciślak. 



  

 

b) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świerzno w 2017 r.  

Na salę obrad powrócił Radny Ryszard Ciślak. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXIV/166/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie  

przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Świerzno w 2017 r. została przyjęta 15 głosami za, na 15 radnych 

obecnych na sali (zał. Nr 6).  

c) współdziałania z Gminą Golczewo w zakresie zapewnienia opieki bezdomnym 

zwierzętom 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania  Uchwała Nr XXIV/167/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie  

współdziałania z Gminą Golczewo w zakresie zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom 

została przyjęta 15 głosami za,  na 15 radnych obecnych na sali  (zał. Nr 7). 

d) uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Świerzno. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Radna Wojciechowska H. – czy inwestor nie wyraził zgody na poniesienie kosztów 

w związku z tą zmianą na rzecz gminy przy okazji tej zmiany? Czy nie można było przy tym 

o coś wnioskować? 

Wójt Gminy – ten plan nie daje nam żadnych możliwości, a przynajmniej takich abyśmy 

mogli wnioskować o jakieś inwestycje, tak jak mieliśmy możliwość w razie budowy farm 

wiatrowych i robienie dróg przy tych terenach. Tutaj nie mamy żadnej możliwości 

egzekwowania jakichkolwiek profitów. Co do planów związanych z wiatrakami: są 

uzgodnienia z inwestorami, plany są zrobione, ale inwestycje nie dochodzą do skutku i plany 

realizacji są też wstrzymane. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania  Uchwała Nr XXIV/1168/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie  

uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Świerzno została przyjęta 15 głosami za, na 15 radnych obecnych na sali  (zał. Nr 8). 

e) zmieniającą uchwałę Nr XVIII/128/2016 Rady Gminy Świerzno z dnia 14 września 



  

2016 roku w sprawie zatwierdzenia  „Planów Odnowy Miejscowości na lata 2016-2022”.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania  Uchwała Nr XXIV/169/2017 Rady Gminy Świerzno zmieniającą 

uchwałę Nr XVIII/128/2016 Rady Gminy Świerzno z dnia 14 września 2016 roku w sprawie 

zatwierdzenia  „Planów Odnowy Miejscowości na lata 2016-2022” została przyjęta 13 

głosami za,  2 głosami wstrzymującymi się, na 15 radnych obecnych na sali  (zał. Nr 9). 

f) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych 

lub szkoleniach pożarniczych członków ochotniczej straży pożarnej. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXIV/170/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

określenia stawek opłat za usunięcie drzew lub krzewów na terenie Gminy Świerzno została 

przyjęta 15 głosami za, na 15 radnych obecnych na sali (zał. Nr 10). 

Ad. 6. Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę Nr LXXVIII.138.2017 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii o prawidłowości 

planowanej kwoty długu publicznego Gminy Świerzno na lata 2017-2019. Komisja Składu 

Orzekającego RIO pozytywnie zaopiniowała prawidłowość planowanej kwoty długu na lata 

2017-2029 (zał. Nr 11). 

Radny W. Kaproń – na portalu kamieńskie info  ukazała się stwierdzenie Pana Kazimierza 

Rajchela „ ktoś siedzi w Komisji, ocenia działalność oświaty, a swojego syna wysyła do 

Gryfic”. Odnosi się to do mnie bo nikt z Komisji Oświaty nie ma syna w Gryficach. 

Radny K. Rajchel – dopytywałem Pani Joasi, wiem już o co chodzi, dał Pan syna do szkoły 

do Gryfic bo tam jest szkoła sportowa. Przepraszam za takie stwierdzenie. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gostyniu Pani Jolanta Kreja – czy zostali Państwo 

poinformowani o treści protokołu z kontroli doraźnej przeprowadzonej prze Kuratorium 

Oświaty w Szczecinie. Na pytanie „ czy wiem o skutecznym powiadomieniu rodziców 

o przekształceniu szkoły” odpowiedziałam nie wiem. Bo zgodnie z ustawa to organ 

prowadzący powiadamia rodziców a nie szkoła, a mnie nikt o tym nie poinformował. Mam 

żal do Pani Emilii Szczeblewskiej, że posądziła mnie o to, że skłamałam, twierdząc, że nie 

posiadam żadnej wiedzy na temat informowania rodziców o przekształceniu szkoły. 

Wójt Gminy – nie ukrywam, że wypowiedź Pani Dyrektor do Pań prowadzących kontrolę 

mnie zaskoczył. Przygotowując informację do rodziców, zwróciliśmy się do pni Dyrektor 



  

o dane dotyczące  uczniów: dane rodziców i adresy zamieszkania, jak również w tym piśmie 

informowaliśmy o działaniach podjętych w związku z uchwałą o zamiarze przekształcenia 

szkoły. Kuratorium może tak napisać, nie sprawdzając u źródła.  To jest nie kompetencja 

pracowników kuratorium. Rozmawiałem z z-cą Kuratora, bo Pani Kurator nie chciała 

rozmawiać. Z-ca Kuratora był zdziwiony tymi dokumentami. Byłem całą procedurą 

Kuratorium zbulwersowany i złożyłem zażalenie do MENU, czekamy na decyzję. Pani jest 

Dyrektorem i menadżerem tej szkoły i jeżeli Rada Gminy podjęła uchwałę o zamiarze 

przekształcenia szkoły, to Pani jako Dyrektor powinna wspierać organ prowadzący, a nie 

działać przeciwko. W tej szkole koszty na jednego ucznia są o dwa razy wyższe niż 

w Świerznie. Jeden uczeń w szkole w Gostyniu kosztuje nas ok. 20.000 zł . Dyrektor 

powinien wykazać się globalnym dyrektorowaniem i ogólnie patrzeć na oświatę w Gminie, 

a nie tylko na swoje podwórko. Dlatego też między innymi nie przedłużyłem stanowiska 

Dyrektora dla Pani, tylko zdecydowałem o ogłoszeniu konkursu. 

Przewodniczący Rady Gminy – jakby nie było Dyrektor jedynie jest przedłużeniem organu 

prowadzącego. Czy szkoła w Świerznie jest gorsza od Gostynia? 

Dyrektor SP Gostynia – nie, warunki są lepsze w Świerznie. 

Przewodniczący Rady Gminy – Pani Dyrektor znamy się tyle lat. Jestem zdziwiony, że Pani 

wbrew woli Rady, wbrew organowi prowadzącemu prowadzi inną politykę na temat tej 

szkoły. Jako przykład powiem, że do Świerzna dojeżdżają dzieci z Krzemykowa. To dwa razy 

dalej, niż z najdalszej miejscowości obwodu gostyńskiego. Uważam, że szkoła nie jest dla 

nauczycieli tylko dla dzieci. Popierałem inicjatywę, żeby maluszki chodziły do szkoły 1-3. 

Z Sulikowa  do Świerzna jedzie się 15 minut, jest piękna hala sportowa, są bardzo dobre 

warunki. Nie wiem gdzie leży problem. Szkoła jest dla dzieci. Nauczyciele stanowią element 

tej szkoły, ale  przede wszystkim to są dzieci i Pani jako pedagog powinna to zrozumieć. 

Kolejnym problemem  jest aspekt finansowy, nie czarujmy się utrzymanie jednego ucznia 

w Gostyniu jest dwa razy droższe niż w Świerznie. Pamiętam dokładnie co Pani mówiła na 

komisji konkursowej, że sprawi Pani, że żaden uczeń nie odejdzie do innej szkoły. Nie 

rozumiem tego uporu, Pani jest autorytetem  w tej miejscowości  i to co Pani powie rodzicom, 

to praktycznie wykładnia i wyrocznia.  Nie mówię, że Pani kogoś okłamała czy oszukała, ale 

nie do końca Pani czuje ten klimat i momentami mija się Pani z rzeczywistością. To moje 

odczucie i stanowisko. Nikt z radnych nie chciał zamknąć szkoły, ona w Gostyniu by 

funkcjonowała, ale w formie 1-3. Uważam, że jest to dobry i wyważony pomysł. Jako 

budynek spełniałaby te same warunki w środowisko co do tej pory. 

Radna H. Wojciechowska – chciałaby abyśmy się wzajemnie nie oceniali. W Pobierowie 



  

szkoła jest lepsza, chociażby z uwagi na zaplecze ma również lepszy marketing. My jako 

Radni mamy tyle możliwości aby zadawać pytania, nie koniecznie musimy to robić na 

portalach dlaczego dzieci chodzą gdzie indziej do szkoły. 

Radny K. Rajchel – to stwierdzenie padło na posiedzeniu Komisji Rolno-Budżetowej. 

Dyrektor SP w Gostyniu – zgodnie z nową reformą oświatową, a jest to dokument nadrzędny 

Pani Minister jest za utrzymaniem tych małych szkół. Do Pan Przewodniczącego – faktycznie 

szkoła jest dla dzieci. 

Przewodniczący Rady Gminy – nikt w szkoły w Gostyniu nie zamyka tylko przekształca się, 

w tej kwestii się nic nie zmienia. 

Dyrektor SP w Gostyniu – jeżeli tak się stanie i będzie szkoła I-III, to dzieci pójdą do szkoły 

do Pobierowa. Ja nie miałam wiedzy, czy wszyscy rodzice pozostali powiadomieni 

o zamiarze przekształcenia szkoły zgodnie z  ustawą, bo to obowiązek organu prowadzącego 

szkoły. 

Przewodniczący Rady Gminy – cały czas Pani powołuje się na nowa ustawę, a gro 

nauczycieli protestuje przeciwko tym zmianom i szykuje referendum. 

Radny R. Ciślak – dziwi mnie atak Pani z uwagi na fakt, że mieliśmy 3 komisje, ma Pani 

możliwość spotkania się z Wójtem. Negatywne opinie, ocenianie się wzajemnie,  

wypowiedziane słowa w emocjach mają zły wpływ nie tylko na szkoły ale na wszystkich. 

Można wyrazić swoją opinię, ale rozsądnie. Postanowienie Kuratora i zażalenie do  MEN 

otrzymaliśmy. 

Radny A. Pawalczyk – to czy szkoła będzie w Gostyniu, to jakby o tym zdecydowała Pani 

Dyrektor i chciałbym, aby każdy urzędnik miał taki autorytet w wśród społeczeństwa. 

Wójt Gminy – Pani Dyrektor to nie jest szkoła, jest to obiekt Gminy, Pani nie powinna 

występować przeciwko organowi prowadzącemu nawet wtedy jeżeli podjął inne stanowisko 

niżby Pani chciała.  Dwukrotnie spotkałem się z Panią Kurator osobiście i negocjowałem 

warunki tej uchwały, możliwość przejścia procedury uchwałodawczej. Gdyby Pani Kurator 

na jakimkolwiek etapie powiedziała mi, że jest problem, że moje argumentu są chybione to 

nie przedłożyłbym uchwały. Sądziłem, że przekonałem Kuratora informacją o tym, że jest to 

potrzebne i dobre posunięcie. Nie spodziewałem się takiej decyzji kuratora w tej kwestii. To 

nie był jednak wynik przekonywania przeze mnie, to była działalność poza moimi plecami. 

To były protesty rodziców, to były pisma opisujące działalność szkoły, to stanowisko Pani 

dyrektor podczas kontroli kuratorium.  Jeszcze raz powtórzę. Ogólne stwierdzenie dyrektora 

na pytanie wizytatorów KO o powiadomieniu rodziców, że „Nic na ten temat nie wiem”, to 

było stanowisko indywidualne. Wiedziała Pani przecież, że wystąpiliśmy o listę rodziców 



  

uczniów chodzących do tej szkoły i wiedziała Pani o celu uzyskania tej listy. Gdyby Pani 

przyszła wtedy o mnie, to wiedziałaby Pani, że wysłaliśmy wszystkie powiadomienia. O to 

mogę mieć żal. Mam też żal do Kuratora, kiedy pojechałem, aby porozmawiać z Panią 

Kurator, żeby ją przekonać o tym, że oparła się na nieprawdziwych faktach, wyciągnęła złe 

wnioski, okazało się, że Pani Kurator w ogóle nie chciała ze mną rozmawiać. Kiedy zacząłem 

przedstawiać fakty wicekuratorowi, był on zdziwiony, że te argumenty nie pojawiły się 

wcześniej. 1/3 uzasadnienia decyzji KO dotyczy ogólnych stwierdzeń o Polityce Państwa 

i braku efektów programu 500+. Nie zrobiliśmy nic nadzwyczajnego, w ustawie pojawił się 

zapis o możliwości przekształcenia szkoły w okresie trudnej sytuacji demograficznej. Jeżeli  

rząd i Pani Minister twierdzą, że będą bronić małych szkół, to trzeba było tego w nową 

ustawę nie wpisywać. Niestety w ocenie Kuratorium ma się narodzić dużo więcej dzieci  

dzięki programowi 500+. 

Przewodniczący Rady Gminy – czy ktoś z państwa ma jakieś zapytania lub wnioski. Nie 

widzę. Wobec powyższego porządek XXIV Sesji Rady Gminy uważam za wyczerpany 

i zamykam posiedzenie. Dziękuję. XXIV  posiedzenie Rady Gminy zostało zakończone 

o 15
30

. 
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